
S p r a w o z d a n i e 
 

Burmistrza Gminy i Miasta Czerwionka-Leszczyny z realizacji uchwał Rady Miejskiej  
za okres od  29 kwietnia do 1 czerwca 2005 roku. 

 
 

 
 
W okresie sprawozdawczym odbyły się dwie Sesje Rady Miejskiej a mianowicie 29 kwietnia 
oraz 11 maja br. 
Na Sesji Rady Miejskiej w dniu 29 kwietnia podjęto 8 uchwał zaś na Sesji Rady Miejskiej        
w dniu 11 maja – 10 uchwał. 
Uchwały podjęte na Sesjach RM zostały wdroŜone do realizacji. 
 
W okresie od 29 kwietnia wydałem między innymi zarządzenia dotyczące: 
- wyraŜenia zgody na dzierŜawę gruntu na rzecz Spółki z o.o. „Dębieńsko” na okres trzech 

miesięcy, 
 
- ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do dzierŜawy, 
 
- dzierŜawy gruntu pod uprawy rolne (obręb Leszczyny), 
 
- wprowadzenia procedur audytu wewnętrznego w Urzędzie Gminy i Miasta oraz 

jednostkach organizacyjnych Gminy, 
 
- organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu obowiązków członków Komisji 

Przetargowej dla wyboru wykonawcy na realizację zadania: „utrzymanie bieŜące 
targowiska w dzielnicy Czerwionka przy ul. 3 Maja”, 

 
- organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu obowiązków członków Komisji 

Przetargowej dla wyboru wykonawcy zadania: „Pełnienie funkcji Inwestora Zastępczego 
dla zadania: likwidacja ogrzewania piecowego”, 

 
- organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu obowiązków członków Komisji 

Przetargowej  dla wyboru wykonawcy zadania : „dostawa oprogramowania 
antywirusowego dla Urzędu Gminy i Miasta”, 

 
W okresie od ostatniej Sesji wydałem ; 
- jedno  zarządzenie  związane z uchwałą  Rady Miejskiej z dnia 29 kwietnia br. 

wprowadzające zmiany w układzie wykonawczym budŜetu gminy i miasta, 
 
- trzy zarządzenia wprowadzające zmiany w dochodach i wydatkach budŜetu polegające na: 

1) zwiększeniu przez Wojewodę Śląskiego  dotacji celowej przeznaczonej na 
dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych z pomocy społecznej o kwotę           
236.094 zł, 
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2) przeniesienia wydatków z rezerwy budŜetowej na zadania wskazane przez Rady 
Dzielnic oraz Rady Sołeckie: Czerwionki, Czuchowa, Leszczyn, Bełku, Palowic, 
Przegędzy, Stanowic i Szczejkowic na łączną kwotę 207.630 zł, a takŜe przeniesienia 
z rezerwy kwoty 1.394 zł jako zwiększenie zaplanowanych wydatków na wpłatę do 
izb rolniczych (2%  od wpływów z podatku rolnego), 

3) przeniesieniu wydatków między paragrafami i rozdziałami w ramach działów 
klasyfikacji budŜetowej na kwotę 269.121 zł w celu zabezpieczenia środków               
na wykonanie dokumentacji projektowej adaptacji pomieszczeń w „zameczku”             
na potrzeby świetlicy środowiskowej oraz GKRPA, awaryjny remont podłogi w SP 6 
Czuchów oraz dostosowania  planu wydatków do zmiany klasyfikacji budŜetowej          
w przedszkolach, 

 
 
 
Po konsultacji z członkami Zespołu Doradczego podjąłem decyzje i ustalenia dotyczące 
między innymi: 
 
- zawarcia umowy dzierŜawy ze Spółką „Dębieńsko” na okres 3 miesięcy, 
 
- wypłaty odszkodowania za grunt zajęty pod drogi gminne do wysokości środków 

znajdujących się  w budŜecie na 2005 r. 
 
- zatwierdzenia wyników przetargu na opracowanie „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego GiM Czerwionka-Leszczyny dla fragmentu 
obejmującego teren ul. Pierchały, 

 
- zatwierdzenia     programu uŜytkowego dla ośrodka zdrowia w KsiąŜenicach z poleceniem 

rozeznania tematu dotyczącego zmiany przepisów w zakresie dostosowania obiektów do 
obowiązujących wymogów, 

 
- zatwierdzenia programu uŜytkowego i lokalizacji sali gimnastycznej przy G-2, 
 
- uruchomienia zabezpieczenia finansowego będącego w dyspozycji Gminy w celu 

usunięcia najistotniejszych usterek, które wystąpiły po wykonaniu ocieplenia elewacji 
budynku SP-3, 

 
- sposobu gratyfikacji dla nauczycieli za pracę w  dniu wolnym od pracy. Zgodnie                   

z obowiązującymi przepisami istnieje  jedynie  moŜliwość udzielenia nauczycielowi dnia 
wolnego. Poleciłem temat ponownie  rozwaŜyć na etapie opracowywania regulaminu na 
2006 r., 

 
- wyraŜenia zgody na utworzenie 3 oddziału w roku szkolnym 2005/2006 w Przedszkolu       

nr 8 
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- przyznałem dodatkowo 2 godziny tygodniowo w roku szkolnym 2005/2006 na realizację 

dodatkowych zajęć z języka niemieckiego w G-7. Poleciłem  pozostałe 2 godziny 
wygospodarować w ramach godzin samorządowych, 

 
- temat termomodernizacji SP KsiąŜenice poleciłem omówić na posiedzeniu Komisji 

Oświaty i Kultury z propozycją zaproszenia osób deklarujących zabezpieczenie finansowe 
na realizację zadania, 

 
- zapoznałem się z projektem Programu Inwestycyjnego na lata 2005 – 2007. Według 

oświadczenia Skarbnika brak jest środków własnych na realizację w/w Programu. Zadania 
w nim zawarte mogą  być realizowane z kredytu przy czym spłata moŜe nastąpić 
począwszy od 2008 roku, 

 
- w związku z koniecznością likwidacji boiska LKS „Dąb” z uwagi na  przebieg autostrady 

poleciłem Wydziałowi Inwestycji oraz MOSiR-owi w porozumieniu z Zarządem Klubu 
LKS „Dąb” opracować wytyczne do projektowania. Zadanie wprowadzić, rekomendując 
go  Radzie Miejskiej w zakresie dokumentacyjnym do budŜetu 2005 r. po ewentualnym 
uzyskaniu wolnych środków po przetargach, 

 
- wprowadzenia do budŜetu na 2005 r. w zakresie dokumentacji zadania dotyczącego 

poszerzenia  świetlicy środowiskowej oraz pomieszczeń dla GKRPA, zaś w zakresie 
realizacji do Programu Inwestycyjnego na rok 2006 ze środków będących w dyspozycji  
Pełnomocnika  ds. RPA, 

 
- zapoznałem się z informacją dot. stanu technicznego fontanny przy lokalu „Sztygarka”. 

Trwa konsultowanie tematu z Radą Dzielnicy Czerwionka, 
 
- po dokonaniu analizy stosowanych stawek czynszowych dla lokali wynajmowanych przez 

Zakład GKiM w trybie bezprzetargowym poleciłem ich ujednolicenie od                               
1 stycznia  2006 r. ze stawką czynszową 2 zł/m2 z wyłączeniem lokali przeznaczonych dla 
słuŜby zdrowia. W tym zakresie poleciłem przeanalizowanie obowiązujących uregulowań 
w tym temacie. Zaakceptowałem stawkę  1 zł/ 1 m2 dla pomieszczeń przynaleŜnych do 
lokali uŜytkowych (piwnice i inne). Poleciłem przedłoŜyć stosowne  Zarządzenie 
dotyczące stosowania stawek wyjściowych w przetargach dotyczących lokali uŜytkowych 
znajdujących się  w przejściach klatek i stanowiących zaplecze, 

 
- poleciłem wyremontować budynek przy ul. Bełkowskiej 8 na cele mieszkań socjalnych, 
 
- zaakceptowałem propozycję przeznaczenia budynku „B” na terenie Zakładu GKiM na 

mieszkania socjalne, 
 
- poleciłem opracować harmonogram usuwania azbestu z pokryć dachowych i okładzin 

ścian szczytowych w budynkach komunalnych, 
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- zapoznałem się  z problematyką leczenia osób uzaleŜnionych od  alkoholu w okolicznych 

gminach. Z uwagi na prowadzenie Punktu Konsultacyjnego w strukturze podobnej jak          
w mieście Knurów, tym samym brak moŜliwości prowadzenia leczenia poleciłem: 
1) określić procedurę kierowania osób na leczenie wykorzystując istniejące placówki             

w Rybniku i Gorzycach, 
2) wystąpić do wszystkich NZOZ-ów  realizujących podstawową opiekę zdrowotną            

o rozwaŜenie moŜliwości uruchomienia w ich strukturze poradni lecznictwa 
odwykowego w ramach kontraktu z NFZ, 

 
- w związku z realizacją  zadania „posiłek dla potrzebujących” w dzielnicy Leszczyny 

poleciłem : 
1) zorganizować wizję w obiekcie KS „Piast”  z udziałem SANEPID-u w celu określenia 

warunków  wydawania posiłków w naczyniach jednorazowych, 
2) zapoznać właściciela restauracji „Anna” z działalnością jadłodajni w dzielnicy 

Czerwionka i uzyskać  stanowisko  co do moŜliwości  wydawania posiłków zgodnie 
ze złoŜoną wstępnie deklaracją, 

 
- poleciłem realizację zadania dotyczącego wydawania decyzji w sprawie świadczeń opieki 

zdrowotnej przez OPS, 
 
- wydałem zezwolenie na  umieszczenie  elementów  identyfikacji wizualnej „Banku 

Śląskiego” na budynku „zameczek” w dzielnicy Czerwionka, 
 
- podjąłem ustalenia dotyczące sposobu  udziału Gminy  w programie EQEL, 
 
- zaakceptowałem ustalenia dotyczące przebiegu  kanalizacji sanitarnej w drogach 

gminnych w Bełku i w Palowicach polecając przekazanie informacji do Rad Sołeckich, 
 
- wyraziłem zgodę na ogłoszenie konkursu „Estetyczne zagospodarowanie zagród”, 
 
- skierowałem pod obrady Rady  Miejskiej  projekty  uchwał, które  znalazły się                 

w porządku obrad Sesji RM w dniu  11 maja i w dniu dzisiejszym. 
 
W okresie sprawozdawczym Kierownictwo Urzędu   wzięło udział w naradach i spotkaniach 
z których na szczególną uwagę zasługują: 
- narada z Zarządem Dróg Powiatowych i kierownictwem Starostwa ustalająca zakres robót 

realizowanych przez powiat na drogach powiatowych i wojewódzkich oraz sposób                
i terminy realizacji zadań Gminy  naruszających drogi administrowane przez Powiat, 

 
- Walne Zgromadzenie  członków Rejonowego Związku Spółek Wodnych w Czerwionce-

Leszczynach, 
 
- warsztaty dotyczące aktualizacji „Strategii Rozwoju Gminy i Miasta Czerwionka-

Leszczyny” 
 
- przegląd koryta rzeki Bierawki z przedstawicielami  administratora tj. RZGW                     

w Gliwicach oraz Sołtysami Stanowic i Bełku, 
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- rozmowy z inwestorem zadania związanego z budową zakładu na terenie strefy 

ekonomicznej  Prezesem firmy „Tecno Morando” dotyczące terminów i etapów realizacji 
zadania, 

 
- udział na zaproszenie  Prezydenta Rybnika w konferencji pn. „MoŜliwe i konieczne  

przekształcenia w organizacji polskiej słuŜby zdrowia”, 
 
- narada robocza z Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego dotycząca likwidacji 

azbestowych pokryć dachowych oraz okładzin ścian bocznych budynków komunalnych, 
 
- przegląd w terenie z udziałem ANR obiektów mieszkalnych i infrastruktury technicznej, 

które Agencja proponuje przekazać Gminie. 
 
Przedstawiciele Kierownictwa Urzędu wzięli udział w imprezach  kulturalnych, spotkaniach 
środowiskowych z których naleŜałoby wymienić: 
 
- III  Gminno-Miejski Turniej dla przedszkolaków pod hasłem „SOS – to Ziemia woła nas”, 

który odbył się w Przedszkolu nr 6, 
 
- Biesiada StraŜacka zorganizowana przez Zarząd Powiatowy, Miejsko-Gminny oraz OSP 

Bełk, 
 
- obchody uchwalenia Konstytucji 3-go Maja i Dnia Zwycięstwa rozpoczęte Mszą św. za 

Ojczyznę w Kościele pw. Św. Józefa  zakończone spotkaniem z członkami                            
i podopiecznymi Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych, 

 
- uroczystość poświęcenia samochodu straŜackiego OSP Czerwionka połączone z Mszą św. 

w intencji straŜaków w kościele pw. Najświętszego Serca  Pana Jezusa, 
 
- obchody święta Koksownika w Kombinacie Koksochemicznym  „Zabrze”, 
 
- obchody święta straŜackiego w Państwowej StraŜy PoŜarnej w  Rybniku, 
 
- spotkanie z Alojzym  Lysko zorganizowane w ramach cyklu „Górny Śląsk – ludzie, 

zdarzenia, dylematy” na którym zaprezentowana została postać długoletniego Marszałka 
Sejmu Śląskiego – Konstantego Wolnego, 

 
- udział w spotkaniu z przedstawicielami Austrii, Grecji, Rumunii oraz Gimnazjum nr 1 

realizującymi program „Socrates”, 
 
- uroczyste obchody 60-lecia Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Rybniku, 
 
- festyn na obiektach KS „Piast” zorganizowany przez Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom     

i MłodzieŜy Niepełnosprawnej, 
 
- uroczystość nadania Gimnazjum nr 4 imienia Henryka Sienkiewicza, 
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- Jubileusz 95-lecia istnienia OSP Dębieńsko Stare z poświęceniem zmodernizowanego 

obiektu OSP, 
 
- festyn „Przywitanie Lata 2005” zorganizowany przez Radę i Zarząd Dzielnicy Czuchów, 
 
- festyn w dzielnicy Czerwionka z okazji „Dnia Dziecka” z udziałem dzieci Przedszkola        

nr 10 oraz zespołów dziecięco-młodzieŜowych MOK, 
 
- festyn „farski” na obiektach  KS „Górnik” zorganizowany przez Parafię pw. NSPJ 
 
- konkurs matematyczno-sportowy w Gimnazjum nr 2 z udziałem Wicewojewody  

Andrzeja Waliszewskiego 
 
- uroczystość poŜegnania klas maturalnych Zespołu Szkół, 
 
- turniej piłki noŜnej dla szkół podstawowych i gimnazjów o puchar Przewodniczących 

Zarządów Rad Dzielnic Leszczyny-Osiedle i Leszczyny Stare, który w dniu wczorajszym 
odbył się w G-2 i zapoczątkował imprezy z okazji 30-lecia połączenia Czerwionki                   
i Leszczyn, 

 
- zebrania z mieszkańcami dzielnic i sołectw na których składane były sprawozdania                

z dotychczasowej działalności organów pomocniczych Gminy. 
 
 
 
 
 
 


